
NOTATKA ZE SPOTKANIA KOMISJI DS. PŁAC KSN NSZZ „S” 
WARSZAWA, 18.01.2014 

 
Na spotkanie przyjechali przedstawiciele KZ „S” wielu uczelni wyższych. Spotkanie 

prowadził Przewodniczący Komisji, kol. Julian Srebrny oraz kol. Grażyna Maciejko. 
I. Z informacji uzyskanych w MNiSW wynika, że tzw. trzynastka dla 

pracowników szkolnictwa wyższego będzie wypłacona tak jak w latach 
ubiegłych. 

II.  Chwilę czasu poświęcono na dyskusję o sprawie zmniejszonego odpisu na 
fundusz socjalny. Było to poruszone już na poprzednim spotkaniu – 
proszono, by zajęła się tym Komisja Socjalna KSN. Zastanawiano się też czy 
w związku ze zmniejszonym odpisem, ogólna dotacja dla uczelni będzie o tę 
kwotę niższa. Będzie to w najbliższym czasie wyjaśnione. 

III.  Podsumowanie zeszłorocznych podwyżek. 
Wypowiadali się przedstawiciele m.in. SGGW, Uniwersytetu Łódzkiego, 
Politechniki Warszawskiej, Uniw. Warszawskiego, Śląskiej Akademii 
Medycznej, Politechniki Łódzkiej, Uniw. Warm.-Mazurskiego, Uniw. 
Jagiellońskiego, UMK, Politechniki Rzeszowskiej, UKSW, Politechniki 
Częstochowskiej, KUL, Uniw. Śląskiego. 
I tak np. przedstawiciel SGGW był zadowolony z przebiegu wprowadzania 
podwyżek. Na każdym wydziale przedstawiciel „S” dostawał listę do 
podpisu. Przeznaczono kwotę 20 tys. zł na odwołania. Uwzględniono 10% 
złożonych odwołań, a nierozdzieloną resztę pieniędzy przeznaczono na 
tegoroczne podwyżki. 
Na Polit. Warszawskiej otrzymane od władz dane pozwoliły na 
przeprowadzenie szczegółowej analizy wynagrodzeń. Wskaźnik wzrostu 
wyniósł 9,9%, ale rozrzut między poszczególnymi grupami pracowniczymi 
był dość duży. 
Śląska Akad. Medyczna – pracownicy zadowoleni ze sposobu 
przeprowadzenia podwyżek, z uzyskaniem danych nie było problemu. 
Wszyscy adiunkci otrzymali podwyżkę dającą wynagrodzenie już na 
poziomie obowiązującego od 1.I.14r. minimum (3500 zł). Połowę premii 
nienauczycieli (10 z 20%) włączono do pensji zasadniczej. 
Polit. Łódzka – drobny % niewykorzystanych środków na podwyżki 
przeszedł na ten rok. Nie było zastrzeżeń. Przy okazji dowiedzieliśmy się, że 
około połowa uprawnionych do korzystania z funduszu socjalnego otrzymuje 
jedynie minimalne świadczenia, gdyż przekracza próg dochodu na 1 osobę w 
rodzinie, który jest ustalony na poziomie 3 tys. zł. 
Na niektórych uczelniach (np. Uniw. Warszawski, Polit. Częstoch.), w 
obawie o wysokość otrzymanej w 2014 r dotacji), część podwyżki 
potraktowano jako okresowy dodatek. Pracownicy dostali pisma, z których 
wynikało, że uczelnia zapewnia podwyżkę do czerwca 2014 r. 
Uniw. Warm.-Mazurski – pozostała niewykorzystana kwota 3200000 zł, 
którą rozdzielono w grudniu i każdy pracownik otrzymał jednorazowo 800 zl 
brutto. 
UKSW – były zwolnienia grupowe, w związku z czym pracownicy otrzymali 
podwyżki dopiero w grudniu, ale wraz z odsetkami. 
Politech. Częstochowska – mają wewnętrzne górne widełki. Każdy dostał 
część obligatoryjną i uznaniową. Można było się odwołać. Słabością było to, 
że podwyżka, podobnie jak na Uniw. Warsz., była okresowa, do VI.14 r. 



Zauważalny jest problem związany z funduszem socjalnym, otóż wielu 
pracowników zatrudnionych jest w projektach badawczych i nie ma od ich 
wynagrodzeń odpisu na f. socjalny, natomiast są oni uprawnieni do 
korzystania z funduszu. 
Ogólnie można powiedzieć, że nie było większych trudności z otrzymaniem 
od władz uczelni konkretnych danych dot. przeprowadzonej w uczelniach w 
2013 r. podwyżki. 

IV.  Podwyżki w roku 2014. 
W Ministerstwie zapewniają, że chcą utrzymać terminy takie jak w 2013 r, a 
więc dotacja podstawowa powinna być w kwietniu 2014 r. Powinna ona 
zawierać skutki przechodzące podwyżek, a więc tam gdzie podwyżki były 
potraktowane jako okresowe, powinny zostać teraz włączone do 
wynagrodzenia zasadniczego. 
Koleżanka z Uniw. Śląskiego zgłosiła problem: około połowa pracowników 
nie osiąga minimalnego wynagrodzenia w swojej grupie na dzień 1.I. 2014 r, 
a władze nie chcą im zwiększyć na razie wynagrodzeń, tłumacząc się tym, że 
nie mają na to środków. 

V. Powrócił temat algorytmu. 
Wiele środowisk krytykuje algorytm wskazując jego słabości. Są różne 
pomysły na jego zmianę. Dyskutowano, czy KSN ma się zająć tym 
problemem. Przeszkodą jest brak wystarczających danych. W Ministerstwie 
jest  zespół kierowany przez p. min. Nałęcz, który zajmuje się tym 
problemem, ale przedstawiciele KSN byli zaproszeni tylko jeden raz. 
Niektóre osoby powiedziały, że zajmą się tym hobbystycznie. 

VI.  Ukazał się projekt zarządzenia dot. rocznego sprawozdania uczelni z 
wykonania planu rzeczowo-finansowego. Postanowiono przyjrzeć się temu 
projektowi i przekazać swoją opinię do Ministerstwa. Kol. Przewodniczący 
zaapelował do uczestników spotkania, by przeanalizowali w/w projekt i 
skierowali do niego swoje opinie. 

VII.  Członkowie Komisji ds. Płac, przy 1 głosie wstrzymującym się, przegłosowali 
następującą uchwałę: 
Uchwała z dn. 18.01.2014 r 
Członkowie Komisji ds. Płac KSN NSZZ „S” delegują do zespołu wybranego 
przez Radę KSN do prowadzenia rozmów i negocjacji w Ministerstwie 
następujące osoby: 
Julian Srebrny, Grażyna Maciejko, Ewa Żurawska, Kazimierz Kunisz, 
Danuta Gojna-Ucińska, Joanna Wibbig, Paweł Sobotko. 
Przedstawicielka uczelni medycznych prosiła, by na negocjacjach płacowych 
był też ktoś z Ministerstwa Zdrowia. 

VIII.  Wśród postulatów dot. podwyżek w 2014 roku, najważniejszym wydaje się 
postulat, by w liście Ministra do Rektorów znalazł się zapis o udziale 
związków zawodowych w negocjacjach. 

 
Irena Wiśniewska 

 


